
P r o t o k ó ł  Nr 17/08
z posiedzenia Komisji Budżetu , Finansów i Zaopatrzenia  odbytego

w  dniu 27 października 2008 roku

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia Komisji.
2. Przedstawienie porządku posiedzenia komisji.
3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
4. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady w sprawach:

a)   zmian w budżecie Gminy na 2008 rok.
b) zarządzenia  na  terenie  Gminy  Sieroszewice  poboru  podatków:  od 

nieruchomości, rolnego i leśnego od osób fizycznych oraz opłat lokalnych w 
drodze inkasa, określenia inkasentów tych podatków i opłat oraz wysokości 
wynagrodzenia za inkaso, 

                  c)  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2009 rok,
                  d)  określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2009 rok,
                  e)  określenia wysokości  opłaty od posiadania psów na 2009 rok.
                  f)   przyjęcia programu współpracy Gminy Sieroszewice z organizacjami
                        pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku   
                        publicznego na rok 2009.
                  g)   nadania tytułu honorowego „ Zasłużony dla Gminy Sieroszewice”.

5. Wolne głosy i wnioski.
6. Zamknięcie posiedzenia Komisji.

Ad.1) Otwarcia  posiedzenia  Komisji  Budżetu, Finansów, Zaopatrzenia dokonał pan Paweł 
Siwak, przewodniczący Komisji o godzinie 13.10. W posiedzeniu Komisji uczestniczyło 11 
członków komisji, nieobecna była pani Teresa Lis.
Lista obecności stanowi załącznik numer 1do protokołu.
Ad.2)  Przewodniczący  Komisji-  przedstawił  propozycję  porządku  posiedzenia  komisji. 
Zaproponował wprowadzenie dodatkowych dwóch projektów uchwał  w sprawach:
-   obniżenia ceny skupu 1 q żyta, która stanowi podstawę wymiaru podatku rolnego na 2009 
rok na obszarze Gminy Sieroszewice
-  stwierdzenia celowości i efektywności modernizacji dróg gminnych w miejscowościach: 
Strzyżew,Masanów, Wielowieś, Sławin , Parczew – Westrza.  
Komisja  przyjęła  jednogłośnie  zaproponowany  porządek  posiedzenia  Komisji    wraz   z 
poprawką.
Ad.3)  Komisja  przyjęła  jednogłośnie   protokół   z  ostatniego  posiedzenia  Komisji  bez 
zastrzeżeń. 

Ad.4) Pan Wójt- omówił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie  na 2008 rok. 
Przedstawił  z  uzasadnienia  do  projektu  uchwały  jakie  pisma  i  wnioski   są  podstawą  do 
dokonania  zmian  w budżecie  gminy.  Poinformował  członków komisji  ,  że   po  wysłaniu 
projektu  uchwały   w  dniu  23.10.br.  wpłynęło  pismo   od  Wojewody Wielkopolskiego  w 
sprawie  zwiększenia  planu  dotacji  celowej  o  kwotę  457  tyś  zł  z  przeznaczeniem  na 



wypłacenie zasiłków celowych producentom rolnym poszkodowanym w wyniku tegorocznej 
suszy.
Pan Paweł Siwak- zapytał ile jest środków  z tytułu wynajmu hali sportowej w 
Sieroszewicach w ciągu  całego  roku?
Pan Wójt- wyjaśnił, że pieniądze otrzymywane za wynajem hali są przeznaczane na jej 
utrzymanie. Sprawozdanie z wykorzystania dochodów własnych zostanie przedstawione w 
późniejszym terminie.
Komisja zaopiniowała pozytywnie, jednogłośnie projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie na 2008 rok .

b)  Pan  Wójt-  wyjaśnił,  że  zmiana  uchwały  w  sprawie  zarządzenia  na  terenie  Gminy 
Sieroszewice poboru podatków: od nieruchomości,   rolnego i  leśnego od osób fizycznych 
oraz  opłat  lokalnych  w drodze  inkasa,  określenia  inkasentów tych  podatków i  opłat  oraz 
wysokości  wynagrodzenia  za  inkaso,  wynika  ze  względu na  zmianę  sołtysów w czterech 
miejscowościach: Biernacicach, Latowicach, Psarach i Sławinie. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie, jednogłośnie projekt uchwały w powyższej sprawie. 

c) Pan Wójt-  omówił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na 2009 rok. Wyjaśnił, że proponuje się wzrost stawek podatkowych o 3% w 
stosunku do tegorocznych stawek.
Pan Henryk Jędroszka- zwrócił uwagę, że spadła cena zboża. Wnioskował aby podtrzymać 
stawkę na poziomie 2008 roku i obniżyć cenę skupu 1 q żyta do kwoty 34zł. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie, jednogłośnie projekt uchwały w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2009 rok.

d) Pan Wójt- omówił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych na 2009 rok. W związku z inflacją proponuje się podwyżkę o 3% w 
stosunku  do  roku  2008.  Wyjaśnił,  że  podatek  od  środków  transportowych  jest  bardzo 
skomplikowany  ze  względu  na  dopuszczalną  masę  całkowitą  pojazdu  oraz  liczbę  osi 
jezdnych.  Stawki podatku są zróżnicowane w zależności  od osi  jezdnych z zawieszeniem 
pneumatycznym  lub  z  zawieszeniem  uznanym  za  równoważne  bądź  innym  systemem 
zawieszenia osi jezdnych. 
Komisja  zaopiniowała  pozytywnie,  jednogłośnie  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2009 rok.

e) Pan Wójt- wyjaśnił, że w związku z inflacją proponuje się wzrost wysokości stawek opłaty 
od posiadania  psów o 3%. U stosunku do roku bieżącego Poinformował,  że  w projekcie 
uchwały są zawarte zwolnienia z podatku:
- dla podatników podatku od nieruchomości od 1 psa
- dla podatników podatku rolnego od 2 psów
Komisja  zaopiniowała  pozytywnie,  jednogłośnie  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia 
wysokości  opłaty od posiadania psów na 2009 rok.

f)  Pan  Wójt-  Poinformował,  że  na  podstawie  Komunikatu  Prezesa  Głównego  Urzędu 
Statystycznego z dnia 17 października 2008 roku w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 
pierwszych trzech kwartałów 2008 roku cena żyta wynosi 55,80zł za 1 kwintal,  natomiast 
cena ustalona przez Radę Gminy na rok 2008 wynosiła 34,00 zł. Ponadto poinformował, że 
odnośnie  obniżenia  ceny  skupu  żyta  do  celów  wymiaru  podatku  rolnego  wymagana  jest 
opinia Wielkopolskiej Izby Rolniczej.
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Pan Tadeusz Wojtysiak – przedstawił wniosek Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego 
i Infrastruktury , aby cenę skupu żyta  pozostawić na poziomie roku 2008 , czyli dokonać 
obniżki do kwoty 34,00 zł. za 1 kwintal.
Pan Ireneusz Rojek- poruszył sprawę związaną z uporządkowaniem terenu po budowie linii 
wysokiego napięcia.
Pan Tadeusz Wojtysiak-  poparł wypowiedź p. Rojka , twierdząc  ,że pracownicy , którzy 
budowali linie  nakładli płyt  na drogę dojazdową do pól   i nic nie posprzątali.
Komisja zaopiniowała pozytywnie , jednogłośnie  projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny 
skupu 1 kwintala żyta , która stanowi podstawę wymiaru podatku rolnego na 2009 rok na 
obszarze Gminy Sieroszewice. 

g)  Pan Wójt-  omówił projekt uchwały  w sprawie  stwierdzenia celowości i efektywności 
modernizacji dróg gminnych w miejscowościach : Strzyżew, Masanów, Wielowieś, Sławin , 
Parczew- Westrza.  Poinformował, że co roku określony jest termin zgłaszania wniosków do 
Marszałka Województwa Wielkopolskiego o dofinansowanie modernizacji  dróg gminnych. 
Gmina  zgłasza  więcej  dróg,  ale  nie  znaczy  to,  że  wszystkie  zgłoszone  drogi  będą 
dofinansowane.  Przedstawił  plan  modernizacji  w  roku  2009  dróg  gminnych  w 
miejscowościach: 
- Strzyżew-Strzyżówek, 
- Masanów ul. Szeroka, 
- Wielowieś ul. Polna, 
- Sławin, 
- Parczew-Westrza
Wyjaśnił ,że  większość  wytypowanych dróg  do „ Programu” jest to kontynuacja  budowy 
rozpoczętych  dróg. 
Pan  Kazimierz  Kowalski -   zwrócił  się  z  prośbą  do  p.Wójta  ,  aby   nie  pozostawiać 
nieskończonych  krótkich odcinków  budowy dróg o długości 50 metrów  z uwagi na to ,że 
takie sytuacje powodują  zgrzyty wśród mieszkańców.
Pan Przewodniczący Komisji-  poinformował członków Komisji  o zebraniu mieszkańców 
osiedla przy ul.Strażackiej w Sieroszewicach , które odbyło się w dniu 30.09.2008 roku. 
Na zebraniu były podnoszone kwestie  związane  z budową kanalizacj, dróg osiedlowych oraz 
założenia progów spowalniających ruch .
Pan Wójt- poinformował ,że uczestniczył w tym zebraniu i mieszkańcy osiedla przedstawili 
swoje  poglądy  odnośnie  budowy  kanalizacji  ,  dróg  osiedlowych   i  założenia  progów 
spowalniających  ruch .  Po burzliwej dyskusji ustalono , że  w związku z budową kanalizacji 
do   2010 roku nie będzie rozpoczynana budowa dróg. Dopiero  po wybudowaniu kanalizacji 
zostanie  rozpoczęta  budowa dróg na  osiedlu.   Natomiast  odnośnie   założenia  garbów na 
ul.Strażackiej – w trakcie opracowywania jest projekt techniczny  i zgodnie z tym projektem 
zostanie  to  wykonane  .  Stwierdził  ,że  są   zwolennicy  i   przeciwnicy wykonania  garbów, 
jednak została podjęta decyzja ,że  progi spowalniające ruch  zostaną wykonane. 
Pan  Przewodniczący  Komisji –  Stwierdził  ,że  nie  ma  innej  możliwości  ograniczenia 
szybkości , są ustawione znaki  nakazujące ograniczenie szybkości do 30 km/ h , a kierowcy 
samochodów  i motocykliści jeżdżą bardzo szybko.
Komisja zaopiniowała pozytywnie , jednogłośnie projekt uchwały  w   sprawie stwierdzenia 
celowości  i  efektywności  modernizacji  dróg  gminnych  w  miejscowościach:  Strzyżew, 
Masanów , Wielowieś , Sławin, Parczew-Westrza.

h) Pan Wójt – omówił projekt uchwały w sprawie  przyjęcia programu współpracy Gminy 
Sieroszewice  z  organizacjami  pozarządowymi   i  innymi  podmiotami  prowadzącymi 
działalność pożytku  publicznego na rok 2009 .  Wyjaśnił  ,że   do zlecania  realizacji  zadań 
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publicznych  organizacjom pozarządowym  muszą być odpowiedni partnerzy  . Do projektu 
uchwały  zostały   dopisane  cele  programu  ,  natomiast  sfera  zadań  ,  które  można  będzie 
powierzać lub wspierać została wymieniona w uchwale. 
Komisja  zaopiniowała  pozytywnie  ,  jednogłośnie   projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia 
programu   współpracy  Gminy  Sieroszewice  z  organizacjami  pozarządowymi   i  innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  na rok 2009. 

i) Pan  Tadeusz  Wojtysiak-   poinformował  ,że  Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju 
Gospodarczego i Infrastruktury  wytypowała  dwóch kandydatów: p.Irenę Szmaj zam. 
Kania  13 i p.Dominika  Olka  zam. Raduchów  ,  do nadania  tytułu honorowego 
„Zasłużony  dla  gminy  Sieroszewice   .”  Komisja   zwróciła  się  z  wnioskami   do 
Kapituły Honorowej w Sieroszewicach o  zaopiniowanie  powyższych kandydatur , 
które  Kapituła zaopiniowała pozytywnie na posiedzeniu w dniu 27 .10.br.

Komisja zaopiniowała pozytywnie , jednogłośnie  projekt uchwały w sprawie nadania tytułu 
honorowego „ zasłużony dla Gminy Sieroszewice”.

Ad .5) Pan Przewodniczący Rady – Przedstawił pismo , które wpłynęło  do p.wójta oraz do 
wiadomości   Rady  Gminy   od   Organizacji  Międzyzakładowej  Związku  Zawodowego 
„SOLIDARNOŚĆ”   w Wielkopolskim Urzędzie  Wojewódzkim  w Poznaniu ,  dotyczące 
poparcia   działań  zmierzających    do utrzymania   Kaliskiej  Delegatury  Wielkopolskiego 
Urzędu Wojewódzkiego . Pismo w tej sprawie stanowi załącznik nr 2 . do protokołu. 
Pan Wójt- ustosunkował się  do uzasadnienia  zawartego w piśmie , że ma inny pogląd na 
utrzymywanie   delegatur  ,  bo  od 1990 roku nic  nie załatwiał  w Kaliszu.   Stwierdził  ,że 
naturalny  jest  opór  ze  strony  zatrudnionych.  Wyraził  opinię  ,że  nie  zgadza  się   z 
uzasadnieniem  ,że  Delegatura   w  Kaliszu   ma  takie  znaczenie  dla  życia  gospodarczego 
południowej Wielkopolski, natomiast przepływ informacji jest trochę utrudniony. 
Pan Przewodniczący Rady  - zwrócił uwagę , że jest osiem instytucji , które zajmują się 
ochroną środowiska:  gmina, powiat , delegatura urzędu wojewódzkiego , urząd wojewódzki , 
urząd marszałkowski  itd.
 
Ad.6)  Z  uwagi  na  wyczerpanie  porządku  posiedzenia  Komisji   o  godzinie  14:10 
p.przewodniczący Komisji  dokonał  zamknięcia  posiedzenia  Komisji  Budżetu ,  Finansów i 
Zaopatrzenia. 

                          Protokołowała :                                                            Przewodniczący 
                                                                                                      Komisji Budżetu, Finansów 
                                                                                                      i Zaopatrzenia 
                          Joanna Glapiak                                 

                                                                                                               Paweł Siwak 
 

Członkowie Komisji:
1. Berkowski Tomasz ……………
2. Jędroszka Henryk ………………
3. Kois- Jaźwiec Krystyna …………
4. Kowalski Kazimierz ……………
5. Lemiesz Teresa ………………… 
6. Lis Teresa ………………………
7. Majewski Dariusz ……………
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8. Anatol Piaskowski ……………
9. Przybylak Henryk ……………
10. Rojek Ireneusz ………………

           11. Tadeusz Wojtysiak …………..
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